

Реализация турецко-туркменских проектов в сфере туризма

Худайбердиева Н.Х.

Белорусский государственный университет, Минск

В статье раскрываются особенности формирования туркмено-турецких отношений в сфере туризма. Автор освещает механизмы сотрудничества Анкары и Ашхабада в туристической отрасли. В настоящее время данное направление сотрудничества для обеих стран обладает большими перспективами, при этом сформировано общее видение ситуации.

Цель работы – исследование вопроса туркмено-турецкого сотрудничества в развитии туризма в постсоветский период.

Материал и методы. Источниками стали материалы СМИ, документы ТЮРКСОЙ. Основные методы: общенаучные – анализ, синтез, дедукция, индукция, системный анализ, специально-исторические – историко-системный, историко-типологический.

Результаты и их обсуждение. Туркменистан, как и Турция, обладает богатым потенциалом для реализации проектов в сфере туризма. Страна имеет выход к Каспийскому морю, в ней расположены исторические и архитектурные памятники, особые рекреационные зоны.

Заключение. В рассматриваемый период Туркменистан и Турция не смогли реализовать имеющиеся у стран перспективные возможности в области туризма. Туркменистан обладает богатым природным и культурно- историческим потенциалом для формирования собственной туристической отрасли. Турция имеет богатый опыт в туристической отрасли: строительство инфраструктуры, практику управления, привлечения туристов и др.

Ключевые слова: Турция, Туркменистан, туризм, экономика, дипломатия, внешняя политика.

Implementation of Turkish-Turkmen Tourism Projects

Khudaiberdieva N.Kh.

Belarusian State University, Minsk

The article disclosed features of the formation of Turkmen-Turkish relations in the tourism sector. The author highlights the features and mechanisms of cooperation between Ankara and Ashgabat in the tourism industry. At this stage, this area of cooperation for both countries has great prospects, they also have a common vision of the situation.

The research purpose is the study of the issue of Turkmen-Turkish cooperation in the development of tourism in the post Soviet period.

Material and methods. The sources were mass media materials, documents of TURKSOY. The main research methods were general scientific methods of analysis, synthesis, deduction, induction, system analysis, as well as special historical methods such as historical-systemic, historical-typological.

Findings and their discussion. Turkmenistan as well as Turkey has a great potential for implementing tourism projects. The country has access to the Caspian Sea; it contains historical and architectural monuments, special recreational areas.

Conclusion. In the period under review, Turkmenistan and Turkey were not able to implement the potential of the countries in the field of tourism. Turkmenistan has a rich natural and cultural-historical potential for the formation of its own tourism industry. Turkey has rich experience in the tourism industry which is building of the infrastructure, management experience, attracting tourists, etc.

Key words: Turkey, Turkmenistan, tourism, economy, diplomacy, foreign policy.